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Znamy swoje miejsce w systemie ochrony zdrowia
Z prezesem Naczelnej Rady Lekarskiej, Łukaszem Jankowskim rozmawiamy podczas XVI
Nadzwyczajnego Zjazdu Lekarzy.

„Panaceum”: Spotkaliśmy się w Łodzi, by dyskutować o dwóch niezwykle
istotnych zagadnieniach.

Łukasz Jankowski: – Dyskutujemy o Kodeksie Etyki Lekarskiej i regulaminie wyborczym.
Chcemy, żeby nasz samorząd działał sprawniej, żeby zaangażowanie członków samorządu
– a co za tym idzie – frekwencja była większa. Z drugiej strony rozmawiamy o absolutnym
fundamencie naszej pracy, o naszej lekarskiej Konstytucji, czyli o Kodeksie Etyki
Lekarskiej. Podczas Zjazdu chcemy poruszyć tematy, których nie poruszano od 2003 roku,
bo wtedy Kodeks był po raz ostatni nowelizowany.

Wiele się przez ten czas zmieniło.

Mamy nowoczesne technologie, mamy nowe sposoby komunikowania się ze
społeczeństwem. Sposoby wykonywania zawodu również się zmieniły, dlatego warto
pochylić się nad Kodeksem. Pół tysiąca delegatów z całego kraju, którzy przyjechali do
gościnnej Łodzi, pokazuje, że warto poświęcić swój czas, żeby rozmawiać o tak ważnych
tematach.

Gościem Zjazdu była ministra zdrowia Izabela Leszczyna, która jednocześnie
uczciła 35-lecie odrodzonego samorządu lekarskiego.

Te 35 lat to czas intensywnej pracy, sukcesów, ale także adaptacji do zmieniającej się
rzeczywistości. Warto o tym pamiętać, ale my chcemy wciąż sięgać po więcej. Wśród
naszych postulatów jest między innymi wprowadzenie systemu no fault i zmiana systemu
refundacji leków. Rozmawiamy o cyfryzacji, a więc o tym, by prawo wykonywania zawodu
było dostępne w aplikacji mObywatel. To wszystko zostało dziś potwierdzone przez
ministrę I. Leszczynę. Tę obietnicę traktujemy jako podstawę do tego, abyśmy mogli
domagać się wprowadzenia przyrzeczonych dziś zmian.

Zachowawczo mówi pan o obietnicach ministry, tymczasem na sali padły
poważne deklaracje, padły nawet kwoty.
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Nauczeni doświadczeniem bierzemy poprawkę na obietnice polityków. Dzisiaj ministra
przywiozła jeden konkret – nasz elektroniczny PWZ w aplikacji mObywatel. Mamy
nadzieję, że inne – rzeczywiście konkretne obietnice – znajdą również odzwierciedlenie
w aktach prawnych. Na razie ostrożnie dzielimy te obietnice przez cztery.

Przypomnę, że całkiem niedawno dyskutowano o tym, jak zdelegalizować samorząd
lekarski i składano wnioski do Trybunału Konstytucyjnego. Przetrwaliśmy te próby,
wychodzimy silniejsi, znamy swoje miejsce w systemie ochrony zdrowia, znamy nasze
postulaty i będziemy walczyć o ich realizację. Dobra współpraca z ministrą zdrowia
gwarantuje, że dla lekarzy i pacjentów coś się zmieni na lepsze.

Podczas wystąpienia ministry sala reagowała entuzjastycznie.

Rzeczywiście, to chyba pierwszy raz – odkąd pamiętam – kiedy to, co mówiła minister,
delegaci witali z aprobatą. Wola współpracy i pozytywne nastawienie już są, czekamy
na konkrety, bo same pozytywne emocje nie zagwarantują lepszych warunków pracy
lekarzom i lepszych warunków leczenia pacjentom.

Jeśli mówimy o emocjach, to niemałe towarzyszą też nowelizacji Kodeksu Etyki
Lekarskiej.

Faktycznie, widać, że KEL nie pozostawia nikogo obojętnym. To dobrze, że delegaci chcą
dziś zgłaszać poprawki i chcą dyskutować nad zmianami w Kodeksie. Wypada cieszyć się
z tego, że możemy spotkać się w Lodzi i tę dyskusję przeprowadzić. To potwierdzenie, że
Zjazd jest bardzo ważnym momentem w życiu samorządu lekarskiego.
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